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Halit Yerebakan: Bu hafta çarşamba günü Çanakkale Şehitlerini Anma Günü 18 Mart olarak 
kutluyoruz. Ben davet edildim bir organizasyona davet edildim. Bu yıl geçtiğimiz yıllarda yaptıkları 
gibi Işık Üniversitesi yine bir organizasyona imza atıyor. “Demir Atlarımızla Geliyoruz” diye bu 
organizasyonda emeği geçen ve önderlik eden çok değerli Hocam Sıddık Yarman bizlerle birlikte. 
Hocam, hoş geldiniz, 

Sıddık Yarman: Hoş bulduk, 

Esra Harmanda: Bu arada Murat Kandemir’i de teşekkür ederek uğurlayalım. Sağ olsun bizimle 
birlikteydi. Bizi kırmadı. Değerli bilgileriyle katkıda bulundu.  

Halit Yerebakan: Hocam, çok teşekkür ederiz.  

Esra Harmanda: Tekrar görüşmek üzere Murat Hocam, çok teşekkür ederiz. Sağ olun. Buyurun 
lütfen sizi şu koltuğa alacağız. Buyurun hoş geldiniz, efendim. Buyurun.  

Halit Yerebakan: Sen benim yerime oturabilirsin buraya. 

Esra Harmanda: Çanakkale Şehitlerini Anma Günü di mi? Dolayısıyla yapılan önemli bir etkinliğe 
imza atıyorsunuz. Öncelikle nasıl bir etkinlik sizden dinleyelim. Buyurun lütfen, 

Sıddık Yarman: Biz Işık Üniversitesi olarak spora çok önem veriyoruz. Her vesileyle de spor 
aktivitelerini, sanatsal aktiviteleri üniversitemizde çocuklarımızın önüne koymaya çalışıyoruz. Tabii 
bu organizasyon tamamen öğrencilerimizin aktivitesi. Bundan biz de yararlanarak onlara katıldık. 
Tabii Çanakkale’nin 100. Yıldönümü bizim için çok önemli. Çünkü Çanakkale gerçekten bizim 
kuşağın diyelim çok özel 100. yılını kutluyoruz. Benim dedem de bir Çanakkale gazisi. Biz Feyziye 
Mektepleri Vakfı olarak işte Selanik’te kurulmuşuz. 130. senemizi ikmal etmişiz. 1923’te önce 
Koska’ya gelmişiz, arkasından Nişantaşı’na geliyoruz. Dolayısıyla bizim kurucularımız içerisinde de, 
öğrencilerimiz içerisinde de Balkan gazileri, şehitleri çok. Dolayısıyla bizim için… 

Esra Harmanda: Oradaki acı kayıpların yanı sıra oradaki o centilmenlik değil mi her iki ülkenin 
savaşan askerlerin? 
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Sıddık Yarman: Şimdi; ben bir tarihçi değilim. Elektronik mühendisiyim, hocayım ama şöyle 
değerlendiriyorum meseleyi. Bir defa Çanakkale bir savaş. Çok ciddi bir savaş. Aslında Osmanlı’nın 
işte son savaşları, son günler orada 250.000’e yakın Türk genci hayatını kaybediyor. Yani Türkiye 
Cumhuriyeti’nin geleceği, beyinleri bir ölçüde Çanakkale’de yitiriliyor. 

Esra Harmanda: Ne yazık ki! 

Sıddık Yarman: Şimdi; Çanakkale’de düşman olarak savaştığınız ordunun askerleri de aslında o 
ülkeyi temsil eden askerler ama Avustralya’dan gelmiş, Yeni Zelanda’dan gelmiş. Bunlar hepsi 
derleme toplama askerler. Özünde onlar Osmanlı gençlerine veya Türk gençlerine düşman kişiler 
değil. Ama dünya politikaları, dünya organizasyonları, siyasal örgütlenmeler işi o noktaya getirmiş 
ki birbirini hiç tanımayan, en ufak bir düşmanlık duymayan insanlar karşı karşıya gelip savaşmışlar. 

Esra Harmanda: İnsani tarafların öne çıktığı. 

Halit Yerebakan: Gerçekten öyle ve hekimler açısından da bu sene çok kıymetli gerçekten 14 Mart 
Tıp Bayramı’nda Saygıdeğer Cumhurbaşkanımızın katılımı ve Sağlık Bakanlığının organizasyonuyla 
“Sıhhiye 1915” Programı yapıldı Çanakkale Şehitliği’nde. Evet hakikaten öyle. Sağlık açısından da bu 
kadar önemli bir yıla Değerli Hoca’mın ve üniversitesinin vakfının böyle bir organizasyonu çok denk 
düşmüş oldu. 

Esra Harmanda: Bisikletle galiba? 

Halit Yerebakan: Bisikletle. Demir Atlar nereden geliyor Hocam? Ben demir atla geleceksiniz 
zannettim stüdyoya ama… 

Esra Harmanda: Bugün bisikletinizi getirmemişsiniz. 

Sıddık Yarman: Ben aynı zamanda İstanbul Üniversitesinin hocasıyım. Elektrik-elektronik 
mühendisliği hocasıyım. Bilimsel Araştırmalar Projeler koordinatörüyüm. Dolayısıyla İstanbul 
Üniversitesinden çıktık. 

Esra Harmanda: Bisikletlerle oraya kadar gidecek misiniz yani gerçekten? 

Sıddık Yarman: Bisikletlerle biz oraya kadar gideceğiz. 

Esra Harmanda: Gideceksiniz. 

Sıddık Yarman: Daha önce benzer şeyler yaptık. Biz Selanik’ten bisikletlerle İstanbul’a geldik. 
Yine Atatürk’ün evinden, doğduğu evden Başkonsolosluğumuz bizim orası Konsolosluğumuz daha 
doğrusu konsolosumuz bizi karşıladı. Bisikletlerimize orada bindik ve kalktık bu tarafa 600 
kilometre pedal bastık. 

Halit Yerebakan: Hocam, kalp hastasıdır. 

Esra Harmanda: Ama maşallah iyi bakmış kendisine. 

Sıddık Yarman: Şimdi şu; Demir Atlar. Şimdi; bizim atalarımız Çanakkale’de tabii ki atlarıyla 
savaştı, süngüleriyle savaştı. Oralara atlarla gittiler. Biz şimdi Çanakkale’ye “Demir Atlarımızla 
Gideceğiz” diyoruz. Onu öyle simgeleştirdik. 

Esra Harmanda: Ne güzel. 

Sıddık Yarman: Bir metafor edebi bir metafor. 
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Esra Harmanda: Bugün mü? Ne zaman yola çıkıyorsunuz? 

Sıddık Yarman: Çarşamba sabahı çıkacağız İnşallah. 

Esra Harmanda: Çarşamba sabahı çıkıyorsunuz. Herhalde… 

Sıddık Yarman: Murat Suyabatmaz isimli bir arkadaşımız var. Bisiklet Federasyonunda da 
görevli, derneğimizde de başkanlık yapıyor uzun yıllar. Hepimizi o çalıştırıyor. Selanik’e de bizi 
tekrar Murat Suyabatmaz götürmüştü. 

Esra Harmanda: Halit Hocam, siz katılacak mısınız? 

Halit Yerebakan: Ben katılacağım inşallah. Başlangıcına katılacağım. Bir ameliyatım var. 
Çarşamba günü yurt dışından gelen bir hastam. Eğer salı günü ameliyatı yaparsam çarşamba 
mutlaka katılıyor olacağım. 

Sıddık Yarman: İnşallah bekleriz. 

Esra Harmanda: Gelişmeleri bize iletirsiniz o halde sizi de takip edelim güzel bir… 

Sıddık Yarman: Bu bunun simgesi çünkü 100. yılda bakın İngilizler orada, Avustralyalılar orada, 
Yeni Zelandalılar orada, ülkemizden orada birçok insanlar, gazilerin çocukları, şehitlerin çocukları 
orada. Ben de bir gazi torunu olarak Feyziye Mektepleri Vakfı Işık Üniversiteli olarak 
üniversitemizin öğrencileriyle beraber böylesine hoş bir etkinlikte sporcu olarak yer almanın keyfini 
yaşayacağım. Tabii sporu biz düzenli olarak yapamıyoruz. Halit Bey, maşallah genç arkadaşımız 
dinamik hocamız fit. Benden çok daha fit. Ben fit filan değilim tabii. Bir güzel kilom da var. Şunu da 
vurguluyoruz bir ölçüde bunu birçok kardiyolog zaten böyle vurguluyor. Benim eşim de doktor. O, 
çok tedirgin mesela benim hareket etmemden, koşmamdan, bisiklete binmemden diğer yandan 
kardiyoloğum Sabahattin Hoca, Sabahattin Umman belki tanırsınız. İstanbul Üniversitesinin çok 
değerli kardiyologlarından bir tanesi. “Ya” dedim “Sabahattin’cim spor yapmama engel bir durum 
var mı?” “Hocam” dedi “Senin eskiden kalbin %98 kapalıydı. LAD. Dolayısıyla biz oraya stent taktık, 
açıldı. Dolayısıyla çok iyisin.” 

Esra Harmanda: Ah ne güzel! O zaman bisikletinizi alıp siz de Demir Atınızla Çanakkale’ye doğru 
yol alacaksınız. 

Halit Yerebakan: Çanakkale’nin 100. yılında yine sağlıkla, sporla belki spor aynı zamanda 
toplumsal barış da demek oluyor bir taraftan. Bu kadar farklı milletten insanın o zaman nasıl bir 
arada cenk ettiğini düşünürsek, bu sene Çanakkale Şehitlerini Anma Günü’nde Değerli Hocam ve 
Vakfı, Üniversitesi muhteşem bir programa imza atmış oluyorlar. Hocam, tebrik ediyoruz. Teşekkür 
ediyoruz. Ülkem adına teşekkür ederim. 

Sıddık Yarman: Sağ olun. Çok teşekkür ederim. Sağ olun. 

Esra Harmanda: Bu arada bitirirken bir yemekleri de bir görelim. Füsun abla, ne durumda? 

Halit Yerebakan: Hocam çok teşekkür ederim. Çok sağ olun. 

Sıddık Yarman: Halit’ciğim sağ ol. Çok teşekkürler. 

Esra Harmanda: Ayaklarınıza sağlık. Başarılar diliyorum. Çok teşekkür ederim. 

Sıddık Yarman: Sağ olun. Çok teşekkür ediyorum. Sağ olun. 
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Halit Yerebakan: Bir sağlığı konuştuğumuz “İyi Fikir”in daha sonuna geldik.  

 
 
 
 

*** Video burada sona eriyor. *** 


